
 

SAFE møtte 
politikere på 
Stortinget: - Vi må 
handle før det er for 
sent 
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Nyere forskning har vist at 
kostnadsbesparelser har ført til økt risiko 
for en storulykke i oljenæringen. 
Tilsynsmyndighetene er for svake og har 
ikke klart å stoppe utviklingen. 
 
Det var på denne bakgrunnen at SAFE tok 
initiativ til å invitere energi- og miljøkomiteen 
og arbeids- og sosialkomiteen på Stortinget til 
et digitalt møte på Teams. Formålet med 
møtet var klart: å få politikerne til å forstå 
alvoret i situasjonen og å handle før det er for 
sent.    
 
På møtet deltok Irene Dahle, Idar Martin 
Herland og Mats Thune fra SAFE. I tillegg 
deltok professor emeritus Jan Erik Vinnem fra 
NTNU/Preventor. Vinnem har nylig gitt ut 
en debattbok om HMS-utviklingen på norsk 
sokkel. Basert på nyere forskning og egne 

erfaringer, beskriver Vinnem en utvikling som 
er svært bekymringsfull.   
 
– Gjør vi ikke endringer nå, så er vi på stø kurs 
mot en storulykke, mener Vinnem.   
 
Irene Dahle innledet møtet med å takke for at 
travle politikere tok seg tid til å høre på SAFE. 
Vi er heldige som bor i et land der slike møter 
er mulig.   
 

– Vi må stoppe opp nå! Det 
er godt dokumentert i 
Safetec-rapporten at 
risikoen for en storulykke 
har økt.  

 
Havindustritilsynet (Havtil) har ikke hatt 
tilstrekkelig påvirkningskraft til å stoppe 
utviklingen. Safetec-rapporten, 
tilsynerfaringer og ikke minst oljearbeidernes 
erfaringer må lyttes til, og det må skje en 
endring, sa Dahle.  
 
En oljeutblåsning vil være en katastrofe for 
norsk økonomi og arbeidsplasser   
 
Professor Vinnem poengterte at en storulykke 
som en oljeutblåsning ikke bare truer miljø og 
mennesker, den vil også i stor grad true norsk 
økonomi og arbeidsplasser! Han henviste 
til Macondo-ulykken som skjedde i 
Mexicogolfen i 2010.   
 
Key Performance Iindicators (KPI)-jaget  
 
Mats Thune, forbundssekretær i SAFE har 
jobbet innenfor boring og brønn, han beskrev 
en arbeidshverdag preget av lav bemanning og 
KPI-jag. I Safetec-rapporten kommer det fram 
at 73 prosent av ansatte hos borekontraktører 
svarte at de er enige eller helt enige i at 
«måten resultatmålinger (KPI) blir brukt på 
fører til stress for den enkelte».   

|ET NYHETSBREV FRA SAFE • 28.06.2024 • SAFE.NO 

 

https://www.ark.no/produkt/boker/fagboker/hms-utviklingen-pa-norsk-sokkel-9788269361001
https://www.ark.no/produkt/boker/fagboker/hms-utviklingen-pa-norsk-sokkel-9788269361001
https://www.havtil.no/contentassets/c6ca61974d454d4bb2af7d3128b0c1b0/safetec-endrede-rammebetingelser-og-konsekvenser-for-arbeidsmiljo-og-sikkerhet-i-petroleumsvirksomheten.pdf
https://www.havtil.no/contentassets/c6ca61974d454d4bb2af7d3128b0c1b0/safetec-endrede-rammebetingelser-og-konsekvenser-for-arbeidsmiljo-og-sikkerhet-i-petroleumsvirksomheten.pdf
https://www.havtil.no/
https://snl.no/Deepwater_Horizon-ulykken
https://snl.no/Deepwater_Horizon-ulykken
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– Jeg har selv opplevd KPI-jaget, som ofte fører 
til økt stress og en større risiko for alvorlige 
feil, forklarte Thune.   
 
Svekket vedlikeholdsstrategi  
 
Idar Martin Herland er utdannet elektriker og 
har jobbet i næringen og vært tillitsvalgt over 
mange år. 
 

– Jeg har vært vitne til en 
kursendring. Ikke minst 
gjelder dette vedlikeholds 
strategien. Tidligere hadde 
man et predefinert 
handlingsmønster ved 

korrektivt vedlikehold, og man utbedret feil og 
mangler fortløpende, ut fra kritikaliteten på 
utstyret. I dag vurderer man den enkelte feil 
der og da, når den oppstår, forklarte Herland.   
 
Både SAFE og Vinnem foreslo tiltak til 
politikerne. Disse kan du lese mer om i 
presentasjonen som ble brukt i møtet. Her står 
det også mer om hva vi sa, og forskningen vi 
bygger på.  Les mer her.  
 

Fem grunner til å velge et yrke i 
enegibransjen 
 

 
 
Energibransjen er hjertet av moderne 
samfunn, og dens betydning bare øker i takt 
med teknologiske fremskritt og global vekst.  
 
For dere som er unge og skal velge yrke, 
representerer denne bransjen en unik 
mulighet til å bli en del av noe større. 
 

Men ikke bare ta vårt ord for det! Hør hva 
Andreas Kronheim, automatiker hos Equinor, 
og Silja Karlsen, lærling som ROV-pilot hos 
Deep Ocean, har å si om deres spennende 
hverdag og hvorfor de valgte en karriere i 
energibransjen. 
 
– Jeg angrer ikke et sekund på at jeg valgte 
dette yrket! Det å jobbe offshore er veldig fint, 
sier Silja. 
 
– Det er veldig viktig å gjøre en god innsats de 
årene en har på skolen, fordi det har så stor 
konsekvens for resten av livet! Å få seg en god 
lærlingplass og sikre seg en god jobb er viktig 
for å få en stabil og god inntekt, sier Andreas. 
 
Her er fem grunner til å velge karriere i vår 
næring: 
 
1. Innovasjon 
 
2. Globale muligheter 
  
3. Bærekraft og fremtid 
 
4. Personlig utvikling 
 
5. Rettferdig arbeidsliv og støtte med SAFE 
i ryggen 
 
For å lykkes i denne bransjen er det viktig å 
være organisert. SAFE har som mål å sikre et 
rettferdig arbeidsliv og gode lønns- og 
arbeidsvilkår for våre medlemmer.  
 
– SAFE er svært viktig fordi de sørger for at vi 
får riktig lønn og at alt går riktig for seg, sier 
Silja. 
 
Andreas er enig og legger til at det er 
fagforeningene som har kjempet frem de gode 
lønns- og arbeidsvilkårene for energiansatte. 
Se video her.  
 

Med vennlig hilsen SAFE  

     
@safe.fagforbund 

https://safe.no/safe-motte-politikere-pa-stortinget-vi-ma-handle-for-det-er-for-sent-2/
https://safe.no/safe-motte-politikere-pa-stortinget-vi-ma-handle-for-det-er-for-sent-2/
https://safe.no/fem-grunner-til-a-velge-et-yrke-i-energibransjen/
https://safe.no/fem-grunner-til-a-velge-et-yrke-i-energibransjen/
https://www.youtube.com/watch?v=MWjiSCSyBjc&t=3s
https://www.gawbul.io/
https://www.gawbul.io/
https://www.gawbul.io/
https://www.gawbul.io/
https://www.gawbul.io/

